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تحريم ها هيچ گاه کارآمد نبود
وزير امور خارجه گفت: تحريم ها هيچ گاه کارآمد نبوده اند، آن ها به 
مردم عادي آس��يب وارد مي کنند اما سياس��تي را تغيير نمي دهند.به 
گزارش ايلنا، محمد جواد ظريف در صفحه شخصي خود در توئيتر 
نوش��ت:»تحريم ها هيچ گاه کارآمد نبوده اند. آن ها به مردم عادي 
آسيب وارد مي کنند اما سياستي را تغيير نمي دهند. اين نوعي تغيير 
رويه از سوي ايالات متحده آمريکا بود که موجب پيش برد مذاکرات 
ايران شد. امروز هم همان نيروي پويا وجود دارد. ايران و E۳+۲ بر 
سر ميز مذاکره اند. اين ايالات متحده آمريکا است که تصميم گرفته 

است شانه خالي کند و خشونت و آشوب بپرورد.«

ادعاي نتانياهو درباره ايران
نخست وزير رژيم صهيونيستي در ادعايي مضحک گفت: اين رژيم 
با جاه طلبي هاي هسته اي ايران در تمام نقاط دنيا مقابله مي کند. به 
گزارش ايسنا از تايمز آو اسرائيل ، بنيامين نتانياهو گفت: عوامل وابسته 
به اس��رائيل به عنوان بخش��ي از تلاش هايش براي مقابله با برنامه 
هسته اي ايران به اقدام در اين کشور ادامه خواهند داد. وي افزود: ما 
در تمام نقاط دنيا با برنامه هسته اي ايران مي جنگيم. ما حتي براي 
اين کار حتي به صورت دوره اي به آنجا )ايران( مي رويم تا چيزهايي را 
دريابيم. نتانياهو در سازمان ملل نيز به طرح ادعاهايي بي اساس درباره 
برنامه هسته اي ايران پرداخته و مدعي شده به اسنادي دست يافته 
که نشان مي دهد تهران به طور مخفيانه بر فعاليت هاي هسته اي غير 
صلح آميز مي پردازد. وي حتي از آژانس بين المللي انرژي اتمي خواسته 

است تا به اين اسناد ادعايي رسيدگي کند.

تحريم راه حل مشکلات نيست
وزير امورخارجه قطر با انتقاد از تحريم ها عليه ايران گفت: از تحريم هاي 
يک جانبه عليه هيچ کشوري استقبال نمي کنيم. تحريم راهي براي 
حل مشکلات نيست. به گزارش ايسنا، محمد بن عبدالرحمان آل 
ثاني در گفت وگو با سي ان بي سي ادامه داد: ما از آمريکا مي خواهيم 
به مذاکرات بازگردد و به راه حلي ديپلماتيک دست يابد، چراکه ما 
نمي توانيم يک مناقشه ديگر را در منطقه مان تاب بياوريم.وزير خارجه 
قطر افزود: شما مي توانيد وضعيت ما در قطر را در نظر بگيريد، ما بين 
ايران و عربستان قرار گرفته ايم که هر دو نيز رقيب هستند. همچنين 
ايران و آمريکا را ببينيد، قطر روابطي بسيار قوي با آمريکا دارد و اين ما 
را در وضعيت نامناسبي قرار مي دهد.محمد بن عبدالرحمان آل ثاني 
گفت: ايران بخشي از منطقه ما است، چه خوشمان بيايد چه نيايد، 
چه با سياست هايش موافق باشيم چه نباشيم. اين بدان معني نيست 
که تعامل نکنيم و کنار بايستيم و از طريق نيروهاي نيابتي، همچون 

در يمن، سوريه، عراق، لبنان با يکديگر مقابله کنيم.

استيضاح وزرا مصلحت نيست
نماين��ده فيروزآباد درمجلس اس��تيضاح 
تمامي وزرا را به مصلحت نظام ندانس��ت.

ب��ه گ��زارش خان��ه ملت ک��وروش کرم  
پ��ور اس��تيضاح وزرا را عام��ل تزل��زل در 
وزارتخانه ها دانست و بيان کرد: استيضاح 
حق نمايندگان است اما بايد اين استيضاح ها 

براساس نحوه عملکرد وزرا صورت گيرد.وي نقش دانشجويان در 
برقراري نظم، روحيه و اميد در جامعه را بسيار پررنگ و تاثير گذار 
دانست و عنوان کرد: درحال حاضر دانشجويان و اساتيد شاهد سوء 
مديريت و نظارت و فش��ار معيش��تي مردم هس��تند اما با اين وجود با 
ش��کيبايي و خويش��تن داري اين اوضاع را تحمل مي کنند. دشمن 
درحال تلاش است تا بين مردم به ويژه قشر دانشجو و نظام فاصله 

ايجاد کند اما موفق نبوده است.

راه اندازي سامانه ممنوع الخروجي 
فرمانده نيروي انتظامي خبر داد: ناجا در صورت دريافت مجوز قضايي 
مي تواند سامانه اعلام اسامي افراد ممنوع الخروج را تا يک ماه آينده 
راه اندازي کند. حس��ين اش��تري در گفت وگو با خانه ملت در توضيح 
عدم راه اندازي سامانه اي که به موجب آن متقاضيان خروج از کشور 
از وضعيت ممنوع الخروجي خود مطلع مي شوند، گفت: افراد متقاضي 
خ��روج از کش��ور مي توانن��د با کارت ملي ب��ه دفاتر پليس مراجعه و 
اطلاع��ات لازم در مورد ممن��وع الخروجي را دريافت کند.فرمانده 
نيروي انتظامي تصريح کرد: طبق مصوبه کارگروه مرز شوراي امنيت 
کشور سامانه اي بر خط براي درج اسامي اشخاص ممنوع الخروج 
بايد راه اندازي ش��ود تا همه به صورت مس��تقل بتوانند اطلاعات را 
از آن درياف��ت کنن��د ام��ا با توجه به محدوديت درج س��وابق برخي 
افراد هنوز عملياتي نشده است.وي افزود: راه اندازي سامانه مذکور 
علاوه بر تامين زيرساخت هاي لازم نيازمند دريافت مجوز قضايي 
است، نيروي انتظامي از مجلس و قوه قضاييه نيز درخواست کرده تا 
اجازه راه اندازي اين سامانه را بدهند تا افراد براي دريافت اطلاعات 

محدوديتي نداشته باشند.

اجراي ساز و کار مالي تا پايان سال 
رئيس شوراي راهبردي روابط خارجي با بيان اينکه انتظار داريم 
اروپ��ا گام ه��اي عملي براي اجراي SPV بردارد، گفت: آنها به 
آقاي ظريف قول داده اند تا پايان سال ميلادي SPV را اجرايي 
کنند.س��يد کمال خرازي درباره اجرايي ش��دن SPV بين ايران 
و اروپا گفت: اروپا وعده اجرايي شدن اين موضوع را داده، البته 
انتظار اين اس��ت که گام هاي عملي در اين راس��تا از سوي اروپا 
برداشته شود. در گفتگوهاي آقاي ظريف و اروپايي ها، آنها قول 
داده اند تا پايان سال ميلادي SPV را اجرايي کنند.رئيس شوراي 
راهبردي روابط خارجي تصريح کرد: جمهوري اسلامي ايران 
نقش بس��زايي در مبارزه با تروريس��م و حمايت از دولت هاي 
قانوني منطقه و مقابله با ش��يطنت ها داش��ته اس��ت. جمهوري 
اسلامي خواستار آزادي مردم و حمايت از حکومت هاي مستقل 
است و به اين مسير خود ادامه مي دهد.وي اظهار داشت: امنيت 
ايران داراي دش��مناني اس��ت و بيگانگان قصد دارند براي اين 
امنيت مشکل تراشي کنند. حرکات تروريستي مانند آنچه در 
چابهار اتفاق افتاد، تلاشي مذبوحانه است که راه به جايي نمي برد. 
رزمندگان و نيروهاي امنيتي ما در صحنه حضور دارند  و به همين 

جهت اتفاقي نخواهد افتاد.

تلاش براي رفع تحريمها
مع��اون پارلمان��ي رئيس جمهور با بيان اينکه در حال حاضر تلاش 
عمده دولت براي ايجاد اشتغال و رفع تحريم ها است، گفت: در حال 
حاضر حقيقت امر اين است که دولت به کمک ملت نياز دارد و بر 
همه واجب اس��ت که از نهال انقلابي که خود کاش��تيم، محافظت 
کنيم.به گزارش ايسنا، حسين علي اميري تأکيد کرد: با وجود اينکه 
از مؤلفه هاي امنيتي برخوردار هس��تيم، به مؤلفه اصلي امنيت که 
اعتماد و وحدت اس��ت، نيازمنديم و در اين برهه از زمان بايد تمام 
اختلافات مذهبي و فکري و تفرقه را کنار بگذاريم تا آب در آسياب 
دشمن نريزيم.وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر ايران اسلامي با 
جنگ اقتصادي و تحريم هايي که دشمنان انقلاب به راه انداخته اند 
روبروس��ت ک��ه وحدت نظر و عمل مي توان��د براي پيروزي در اين 
جنگ بس��يار مفيد باش��د.معاون پارلماني رئيس جمهور تأکيد کرد: 
بايد با تدبير و حمايت رهبر معظم انقلاب، مساعدت رئيس جمهور 
و وزير امور خارجه و مقاومت مردم ايران از بحث فصل ۷ منشور و 
تحريم ها بدون جنگ نظامي خارج شويم و برجام را پشت سر بگذاريم 
و امروزه جامعه جهاني همراه و همگام ماست و صلح خواهي ما به 

جهان اثبات شده است.

خبر کوتاه

سياسي

 حذف ۱۰۰ حزب به دليل فعال نبودن  آمريکا و روسيه دلسوز مردم ايران نيستندحذف يارانه سه دهک در بودجه سال ۹۸ 
وزير کشور گفت: در لايحه بودجه سال 
۹۸ پيش بين��ي کرديم، اس��تانداري ها، 
ياران��ه ۳ ده��ک را ح��ذف و از محل آن 
در جه��ت توس��عه حم��ل و نقل توليد و 
معيش��ت افراد بي بضاعت استفاده کنند.

به گزارش ايلنا، عبدالرضا رحماني فضلي گفت: مقرر ش��ده بود 
از محل درآمد يارانه ها براي حمل و نقل و توليد اس��تفاده ش��ود 
اما متاسفانه در مسير کار مجبور شديم يارانه ها را به همه افراد 
پرداخت کنيم، اين رقم کم ش��د و در ادامه مس��ير از محل درآمد 
يارانه ه��ا ک��ه ب��راي توليد و حمل و نقل در نظر گرفته ش��ده بود، 
براي پرداخت يارانه ها برداشت شد، دولت تدبير و اميد نيز درگير 
همين موضوع شده و امکان کاهش يارانه ها اصلا وجود نداشت 

البته دو سه بار تلاش هايي انجام شد اما محقق نشد.

ي��ک فعال سياس��ي اصلاح طلب گفت: 
مردم ايران داراي استقلال فکري بوده، 
منتظر دس��تور ديگران نيس��تند و براي 
تعيين سرنوش��ت خود نيازي به دخالت 
ديگ��ران ندارند. جلال  جلال��ي زاده در 

گفت وگو با ايسنا گفت: مردم ايران به هيچ وجه مردم اجازه نمي دهند 
ديگ��ران در زندگ��ي آنها دخالت کنند و اگر به حاکميت انتقادي و 
ايرادي دارند، به صورت صريح و مس��المت آميز انتقادات خود را 
بيان مي کنند و البته اين بستگي به حکومت دارد که تا چه حد به 
اين انتقادات توجه کند. اس��تقلال و امنيت ملي براي مردم ايران 
اهميت زيادي دارد. مردم هم مي دانند که نه آمريکا و نه روس��يه 
دلس��وز مردم ايران نيس��تند؛ بنابراين اگر ساير کشورها در امورات 

داخلي ايران دخالت کنند با استقبال مواجه نمي شوند.

عضو کميسيون ماده ۱۰ احزاب با اشاره 
به اينکه پيش بيني مي شود حدود ۱۰۰ 
حزب از عرصه سياس��ي کش��ور حذف 
شوند گفت: احزابي که حذف مي شوند 
حتي توانمندي برگزاري کنگره س��اده 

را هم ندارند چه برسد که بخواهند فعاليت داشته باشند.قاسم 
ميرزاي��ي نيک��و در گفت وگو با خانه ملت، با اش��اره به دعوت از 
طيف هاي مختلف جريان هاي سياسي و احزاب براي اصلاح 
قانون احزاب و بررس��ي نظرات آنها گفت: در ش��رايط کنوني 
جاي اعتراضي از سوي افراد وجود ندارد زيرا قانون بايد معيار 
عملکرد احزاب باش��د.نماينده دماوند با اش��اره به اينکه ۲54 
حزب در کشور وجود دارد که همگي فعاليت نمي کنند، افزود: 

طبق شرايط حدود ۱۰۰حزب حذف مي شود.

 قاسمي تشريح کرد؛

بهبود مناسبات ايران با ساز وکار مالی اروپا
س��خنگوي وزارت خارج��ه در پاس��خ ب��ه اين که 
گفته مي ش��ود س��ازوکار ويژه مالي اتحاديه اروپا 
ش��امل ارائه دارو و غذا به ايران در قبال پول نفت 
ايران مي شود گفت: اين سازوکار و مکانيزم براي 
تسهيل مبادلات ايران با ساير کشورهاي اروپايي 
اس��ت و ش��امل حال اقلام بسياري خواهد بود که 
بدون شک در اين سبد کالايي، دارو، غذا و ديگر 
م��واد مورد ني��از ايران هم قرار مي گيرد و حتي در 
ش��کل نوين خود مي تواند ياري گر مناس��بات ما با 
ديگر کشورها باشد. پس اين مکانيزم صرفا براي 
دارو و غذا نيس��ت بلکه براي همکاري اقتصادي، 
تب��ادل فن��اوري و تکنولوژي و... هم مي ش��ود. به 
گزارش ايلنا، بهرام قاسمي در نشست خبري درباره 
انصراف شرکت هاي دولتي چيني و روسي از انجام 
پروژه هاي نفتي ايران به بهانه تحريم هاي امريکا 
گفت: تا زماني که اخبار دقيقي از سوي دولت ها در 
مورد انصراف يا عدم انصراف دريافت نکنيم آن را 

بسان جنگ رواني عليه ايران مي دانيم. ملاک ما 
گفت وگوهاي انجام ش��ده با دولت ها است. با اين 
حال، فشار دولت امريکا روي شرکت هاي بزرگ و 
نه فقط غرب، بلکه کشورهاي شرق و همسايگان 
زياد براي توقف همکاري ها روشن است. البته ما 
هم بيکار نيستيم و قضاوت درباره اين اخبار را بايد 
با تاني و تامل برخورد کرد. شايد وزارت نفت بتواند 

مشخص تر درباره اين اخبار اظهارنظر کند.
قاسمي درباره رايزني هاي عراق با امريکا براي ادامه 
معافيت ه��ا از تحريم هاي ايران گفت:همکاري ها 
ادام��ه مي ياب��د. تلاش ه��اي مضبوحانه امريکا و 
هيات هاي اعزامي اين کشور براي تطميع و تهديد 
و ايجاد مشکل و موانع بر سر راه روابط دو کشور، 
مي تواند وجود داشته باشد. ما با عراق شاهد افزايش 
همکاري ه��اي اقتصادي خواهيم بود و حوزه هاي 
جديد همکاري نيز خواهي داشت.  وي در پاسخ به 
اين که برگزيت مي تواند بر مناسبات ايران با گروه 

۱+4 اثرگذار باش��د؟ گفت: ما درخصوص مس��ائل 
داخل��ي کش��ورها دخالت نمي کني��م ولي خروج 
بريتانيا از اتحاديه اروپا خللي براي همکاري هاي 
اين کشور در موضوع برجام ايجاد نمي کند. لندن 
متعهد به تلاش براي حفظ برجام است.سخنگوي 
وزارت خارج��ه در باره آخرين وضعيت مناس��بات 
ايران و گرجس��تان در پي برخوردهاي نامناس��ب 
ب��ا ش��هروندان ايراني گفت: ه��م در تهران و هم 
در تفلي��س رايزني هاي��ي را انجام داديم. مقامات 
سياس��ي اين کش��ور ابراز تاسف کردند و قرار شده 
اين مس��ئله را دنبال کنند.وي افزود: ايرانيان اگر 
اجباري براي رفتن به گرجستان ندارند، تامل کنند 
تا اين مسئله به خوبي فيصله يابد. اميدوارم دولت 
گرجستان با توجه به نوع و پيشينه روابط اقدامات 
لازم را انجام دهد، هر کمکي براي رفع مش��کل 

باشد، مي کنيم.
سخنگوي دستگاه ديپلماسي درباره احضار سفير 

ايران در اسلام آباد به وزارت امور خارجه پاکستان 
به بهانه انفجار صورت گرفته در مرزهاي دو کشور 
و آخرين وضعيت س��ربازهاي ربوده ش��ده ايراني 
يادآور شد: وجود برخي ناامني در مرزهاي دو کشور 
مسئله جديدي نيست. شاهد برخوردهاي نابهنجار 
و تلخ در مناطق مرزي ايران و پاکستان بوديم مانند 
ربودن س��ربازان ما و ورود نيروهاي تروريس��تي از 
پاکستان به داخل کشور ما. قاسمي درباره اظهارت 
اخير برايان هوک مبني بر اخراج وابس��تگان افراد 
عالي رتب��ه نظ��ام جمه��وري اس��لامي از امريکا 
گفت: ايش��ان حرف هاي بي ربطي مي زند و نبايد 
حرف هاي فرد ضدايراني که تلاش مي کند در هر 
زماني مشکلي براي ما ايجاد کند را جدي گرفت. 
اين س��خنان براي ايجاد تشويش و نگراني است. 
وي درب��اره اظه��ارات اخير ترام��پ عليه ايران به 
جاي پاسخ دادن به نقش عربستان در قتل جمال 
خاشقچي ابراز داشت: ترامپ نشان داده هر بامداد 

که از خواب بيدار مي شود، سياست را اعلام مي کند 
و سخناني را بدون توجه به تبعاتش مطرح مي کند. 
من پاس��خي براي اين رفتار ندارم. ايش��ان آنقدر 
مدهوش فروش س��لاح اس��ت که جهت سوال را 
به س��مت ديگري مي چرخاند. اين از ويژگي هاي 
دولت آمريکا اس��ت. گذر زمان اذهان را در قبال 
ايش��ان ش��فاف تر مي کند. س��خن رئيس جمهور 
امريکا نس��نجيده و فرافکني بي ربط بود و نش��ان 
داد از انصاف و آگاهي و منطق برخوردار نيست و 
برايش فروش سلاح مهمتر است و انسانيت برايش 
مهم نيست.  وي درباره نشست اخير شوراي امنيت 
س��ازمان ملل متحد درخصوص آزمايش موشکي 
اي��ران و رويکرد اروپا: سياس��ت موش��کي ايران، 
بازدارنده و دفاعي است و عليه هيچ کشوري نيست. 
ش��عار ايران همزيس��تي مسالمت آميز و همکاري 
اس��ت ولي نمي توانيم نسبت به سياست موشکي 

خود چشم پوشي کنيم.

رئي��س ق��وه قضاييه با تاکيد بر اينکه حل مش��کلات 
اقتصادي با برخوردهاي صرفا قضايي ممکن نيست و 
به تدبير هر چه بيشتر دولت نياز دارد، به دادستان هاي 
سراس��ر کش��ور دس��تور داد که در چارچوب قانون به 

موضوع گراني ها ورود کنند.
ب��ه گ��زارش ايلنا، آيت ا... آملي لاريجاني در جلس��ه 
مس��ئولان عالي قضايي با بيان اينکه »ملت ما امروز 
در حالي تروريست خوانده مي شود که 4۰ سال است 
زير تيغ تروريسم مورد حمايت غرب قرار دارد«، خطاب 
به حاميان تروريس��ت ها خاطرنشان کرد: امروز اذناب 
همانها که بزرگان انقلاب ما را درس��ت در زماني که 
جامعه ما به آنان نياز داشت به شهادت رساندند، در دامان 
ش��ما آرميده اند و امثال منافقين که صراحتا اين قبيل 
جنايات را برعهده گرفته اند، امروز مورد حمايت برخي 
افراد در هيات حاکمه کشورهاي شما هستند. رئيس قوه 
قضاييه با اشاره به برخورد دستگاه قضايي با اخلالگران 

اقتصادي گفت: بحمدا... برخوردها و رس��يدگي هاي 
قضايي با قاطعيت ادامه دارد. خوشبختانه همه شاهد 
هستند که قوه قضاييه در اين مسير، هيچ توجهي به 
فضاسازيها ندارد و کار خود را در چارچوب قانون و شرع 
دنبال مي کند. استجازه اي هم که از محضر مقام معظم 
رهبري براي تس��ريع در رسيدگي ها انجام شد، بسيار 
موثر بوده اما آنچه نبايد فراموش کنيم اين اس��ت که 
مشکلات اقتصادي کشور با برخوردهاي صرفا قضايي 
حل نمي ش��ود بلکه نيازمند تدبير دولتمردان هستيم. 
رئي��س ق��وه قضاييه با تاکيد بر اينکه »ما در چارچوب 
وظايف خود به رس��يدگي ها ادامه خواهيم داد و دس��ت 
کساني را که در امور اقتصادي کشور اخلال ايجاد کنند، 

قطع خواهيم کرد«، يادآور شد: ماهيت اداره کشور و رفع 
مشکلات معيشتي مردم، يک ماهيت کاملا اجرايي 
است که دولت محترم با همکاري و حمايت قواي ديگر 
بايد اين امر را به پيش ببرد. بحمدا... تلاشهاي بسيار 
خوبي شده و مسئله ارز به تدريج در يک مسير تعادلي 
قرار گرفته اما همچنان مشکل گراني ارزاق و وسايل 
مورد نياز مردم پابرجاست و اين جاي تأسف دارد. آيت 
ا... آمل��ي لاريجان��ي با تاکيد بر ضرورت توجه هر چه 
بيش��تر دستگاههاي نظارتي و اتخاذ تدابير مناسب از 
س��وي دولت براي کنترل قيمت ها اظهار کرد: زماني 
برخ��ي ب��ي تدبيريها موج��ب افزايش بي رويه نرخ ارز 
ش��د. در حال حاضر نيز نبايد اجازه داد که پاره اي بي 

تدبيريها موجب وارد آمدن فشار بر مردم شود. برخي 
به بهانه اينکه قيمت ارز بالا رفت، قيمت کالاهاي خود 
را افزايش دادند و امروز هم که نرخ ارز سير نزولي دارد 
باز هم به بهانه آنکه اجناس را به قيمت بالا خريداري 
کرده اند، همچنان گرانفروش��ي مي کنند. رئيس قوه 
قضاييه چنين رفتاري را »غير قابل قبول« دانست و با 
ذکر برخي افزايش قيمت هاي خودسرانه مانند گراني ها 
در صنعت لبنيات و ... خاطرنشان کرد: قدرت خريد قشر 
کارمند و کارگر که حقوق ثابتي دارد، محدود است و بر 
اين اساس براي کنترل قيمت ها بايد فکر عاجلي کرد. 
البته در جلسه هماهنگي سران قوا مطالبي طرح مي شود 
و دولت نيز تلاش هاي خوبي براي حل اين مشکلات 

داشته اما دستگاههاي اجرايي و دولت موظفند طرح 
بياورند و تلاش کنند تا هر چه سريع تر وضعيت معيشت 
مردم س��امان معقول و منطقي پيدا کند.آيت ا... آملي 
لاريجاني با اشاره به وظيفه سازمان تعزيرات حکومتي 
براي نظارت بر قيمت ها، به دادس��تانها نيز دس��تور داد 
که در چارچوب قانون و با همکاري مراجع ذي صلاح 
ب��ه موض��وع گراني ها ورود کنند. رئيس قوه قضاييه با 
اشاره به مقوله کاهش جمعيت کيفري و حبس زدايي 
گفت: آسيب هاي زندان واقعاً زياد است و گاهي زندان به 
جاي آنکه موجب تأديب و اصلاح شود، برعکس عمل 
مي کند. وي افزود: بايد مراقب باشيم حبس زدايي توأم 
با دقت نظر کافي باشد تا خداي ناکرده امنيت مردم از 
اين ناحيه به خطر نيفتد. نمي توانيم بگوييم در زندانها 
را باز کنيم تا همه خارج شوند. در اين صورت با افزايش 
جرايم، امنيت مردم سلب مي شود که اين مسأله به هيچ 

عنوان از سوي مردم پذيرفته نيست.

ام��روزه امکان ندارد بي س��روصدا 
کاري انج��ام داد. باي��د ب��اور کنيم 
ک��ه ديگر نمي ش��ود پس��تها را بين 
آقازاده ه��ا تقس��يم کرد. هنوز مدت 
زي��ادي از انتصاب داماد دو روحاني 
سرش��ناس يعني ريي��س جمهور و 
عضو خبرگان رهبري نگذاشته بود 
که حاش��يه سازي ها آقايان را وادار 
به واکنش کرد. البته رييس جمهور 
ج��دي تر ب��ه اين قضيه ورود کرد و 
زمزمه تعليق حکم دامادش از سوي 
نماينده مجلس مطرح شد و به دنبال 
آن دام��اد رئي��س جمهور از س��مت 
خ��ود در معاون وزير صنعت، معدن 
و تج��ارت و رييس س��ازمان زمين 
شناس��ي و اکتشافات معدني استعفا 
داد. کامبيز مهدي زاده در اس��تعفاي 
خ��ود آورد:از اينکه اينجانب را قابل 
دانستيد و در اين مقطع از بنده دعوت 
نمودي��د که در اين وزارتخانه همراه 
تان باش��م کمال تش��کر و قدرداني 
را دارم.اج��ازه مي خواهم از خدمت 
تان مرخص ش��وم و به فعاليت هاي 
علمي و پژوهشي خود در سنگر قبلي 
ام ادامه دهم.بارديگر از حسن ظن و 

اعتماد حضرتعالي سپاسگزارم .

تاکيد بر شايسته سالاري ���
اما وزير صنعت از اين انتصاب دفاع 
کرد.رضا رحماني در گفت وگو با خانه 
ملت با تاييد خبر انتصاب داماد رييس 
جمهور به عنوان معاون خود گفت: 
انتصاب وي به س��مت معاونت وزير 
اص��لا ربطي به داماد رييس جمهور 
بودن يا نب��ودن اين فرد ندارد.وزير 
صنعت افزود: هميش��ه ايراد گرفته 
مي ش��ود که چرا از جوانان اس��تفاده 
نمي ش��ود؛ اما دام��اد رييس جمهور 
يک نيروي جوان و نخبه است. وي 
درب��اره س��ابقه اجرايي داماد رييس 
جمه��ور گفت: وي در حوزه معاونت 
فناوري رييس جمهور سِمَت داشته 
و رييس ستاد توسعه اي بوده است و 
از آنجا به وزارت صمت آمده است؛ 
ضمن آنکه ليس��انس زمين شناسي 
دارد، فوق ليس��انس او مرتبط است 
و دکتراي زمين شناس��ي هم دارد.

رحمان��ي بيان ک��رد: آنها که درباره 
اي��ن انتصاب ترديد داش��تند، وقتي 
س��وابق او را ديدن��د ب��ه ما تبريک 
گفتند؛ قطعا اگر هر کس��ي س��وابق 
او را ببين��د، آن را تاييد مي کند.وزير 
صنع��ت گفت: بدون ترديد اين فرد 
از نظر شايستگي ها، صلاحيت هاي 

فردي، کارآمدي، مدارک تحصيلي 
و انگيزه روزمه اي قوي دارد و هيچ 
بح��ث ديگري ج��ز اين محورها در 
ميان نبوده است.وي تاکيد کرد: اين 
فرد فارغ از اينکه داماد رييس جمهور 
روحاني باش��د يا نباشد انتخاب شده 

است.

اصرار بر ماندن ���
ام��ا س��يداحمد خاتمي که ش��اهد 
هجمه هاي��ي ب��ه دلي��ل انتص��اب 
دامادش در سازمان برنامه و بودجه 
بود، با انتش��ار نامه اي نوش��ت:چند 
روزي اس��ت در فض��اي مج��ازي 
مس��ئوليت دامادم آقاي سيد حسين 
ميرخليلي در دفتر آقاي دکتر نوبخت 
منتش��ر ش��ده اس��ت در اين رابطه 
چند نکته گفتني اس��ت:۱- در آغاز 
زندگي مشترک دخترانم با دامادها 
گفته ام همه مس��ئوليت کارهايتان 
ب��ا خودتان اس��ت اين انتس��اب را 
دخال��ت ندهي��د.۲- هيچگاه براي 
هيچي��ک از دامادهايم سفارش��ي 
براي کاري نداشته و ندارم ونخواهم 
داش��ت چون رانت خواري را منکر 
مي دانم.۳- در رابطه با مس��ئوليت 
آقاي ميرخليلي نه در اين مسئوليت 
و نه در مسئوليت قبلي بنده نه تلفني 
نه پيامکي نه کتبي، هيچ سفارش��ي 
نداشته ام مي توانيد از آقاي محمدي 
)رئيس محترم سابق سازمان اوقاف 
و امور خيريه( و آقاي دکتر نوبخت 
بپرس��يد.4- از حساس��يت جامع��ه 
اس��لامي بر اين امور سپاسگزارم و 
اميدوارم اين روش ادامه يابد.5- در 
اي��ن عرصه ه��م بايد تقوي، محور 
باشد از تجسس و عيب جوئي پرهيز 
گ��ردد باي��د در ص��دد اصلاح عيب 

موجود بود.

رئيس مجلس شوراي اسلامي تاکيد 
کرد: بعض��ي پژوهش هايي داريم 
ک��ه تبديل ب��ه مقاله آي اس آي يا 
يادداش��ت نمي ش��وند. ما چرا بايد 
دس��ت خ��ود را ببنديم. آي اس آي 
در لبه علم است ولي نيازهاي کشور 
به لبه علم ارتباطي ندارد. بايد اين 
مدل همکاري طراحي ش��ود. بايد 
اين کار دو، سه ماهه طراحي شود 
و اگ��ر ني��از به قانونگ��ذاري دارد، 
ب��ه مجل��س بياوري��د و ما کمک 

مي کنيم.
ب��ه گزارش ايلن��ا، علي لاريجاني 
در هماي��ش نق��ش پژوه��ش در 
قانونگذاري با بيان اينکه برخي از 
معضلات در کشور مزمن شده اند، 
گف��ت: اينک��ه مرکز پژوهش ها به 
آنه��ا توجه و تحليل کرده، بس��يار 

مفيد است. 
رئي��س مجلس با تاکي��د بر اينکه 
همه کساني که در مراکز پژوهشي 
فعاليت مي کنيد، به کش��ور فش��ار 
وارد مي کنند ولي بايد از آن استفاده 
مطلوب کرد، ابراز داش��ت: يکي از 
همين شرايط مقطعي است که در 
ح��وزه پژوهش داريم. در ش��رايط 
عادي رويکردها براس��اس واردات 
است و به سمت توليد و منابع داخلي 
نمي رويم. بايد از اين ش��رايط اين 
نقص را برطرف کرد. ميان نيازهاي 
کش��ور ارتباط وثيقي وجود ندارد. 
ش��رکت ها و موسس��ات واس��طه 
ايجاد ش��د ولي هنوز زمينه ارتقاي 
استادان، مقالات آي اس آي است و 
کسي خود را همراه با رفع نيازهاي 

کشور نمي کند.
لاريجان��ي ادامه داد: نکته ديگري 
که در ش��رايط تحريمي پيش��نهاد 
مي ش��ود لزوم تمرک��ز در تصميم 

گيري ها است که خيلي مهم است 
ک��ه رهبري هم ب��ر اين امر تاکيد 
دارند. براي انجام اين کار فعاليت ها 
بايد متکي به پژوهش��هايي باشد. 
اين پژوهش ها اگر جزيره اي باشد 
اي��ن تمرک��ز اتف��اق نميافتد و اگر 
هر دس��تگاهي يک تصميم بگيرد 
تصمي��م گي��ري نهايي را س��اده 
نميکن��د. رئيس مجلس ش��وراي 
اسلامي خاطرنش��ان ک��رد: الان 
که ما در برخي مس��ائل اقتصادي 
پيچيدگي هاي��ي پيدا کرده ايم کار 
مي خواهيم که پايه گذار کار مشترک 
کردن مشترک کردن باشيد. بحث 
ديگر اين اس��ت که به موضوعات 
مه��م بپردازي��د موضوعاتي مثل 
نقدينگي و اش��تغال و توليد. يکي 
از اي��ن موضوع��ات مي توان��د در 
زم��ان تحريم ه��ا باش��د که مثلا 
مش��کلي براي خودرو سازي ايجاد 
مي ش��ود. ما شرايط را بايد مدنظر 
داش��ته باش��يم چراکه موضوعات 
ت��ا ح��دي به ي��ک منظومه ديگر 
هم مربوط اس��ت مثلا ش��ما وقتي 
مي خواهيد موضوع آب يا موضوع 
بازنشستگي را بررسي کنيد در اين 
مي��ان موضوعاتي ديگري هم به 

اين ها مربوط مي شود.
وي ب��ا تاکي��د بر اينک��ه بودجه در 
ش��رايط تحريمي باي��د متفاوت با 
ش��رايط عادي باش��د، اظهار کرد: 
اص��ول کار در ش��رايط تحريمي و 
ش��رايط عادي متفاوت است چون 
در اين شرايط تحريم امور ضروري 
و در شرايط عادي امور مستحب را 

داريم که درجه دو هستند. 
لاريجاني ادامه داد: کوچک سازي 
دولت از برنامه هاي کشور است اما 
نه کوچک و نه چابک ش��ده است. 
ت��ا وقت��ي که وضع دول��ت اينقدر 
فربه هس��ت اين زمين��ه اي براي 
س��رمايه گذاري باقي نمي گذارد. 
دول��ت ه��م که نمي توان��د بگويد 
کارمن��دان از فردا نيايند بلکه بايد 
زمينه هاي اقتصادي ايجاد ش��ود. 
يکي از مسائل مهم در اين بخش 
دولت الکترونيک اس��ت. شما بايد 
يک تئوري داشته باشيد که دولت 
چگونه از گس��تردگي خود کم کند 
که کارمندان فعال باشند. شما بايد 
براي کوچک سازي دولت طراحي 
داشته باشيد و اين طراحي را بياوريد 
ک��ه اگ��ر لازم ب��ود در مجلس هم 

تصويب شود.

انتقادها و فشار افکار عمومی باعث شد؛

استعفای داماد روحانی
رئيس مجلس شوراي اسلامي تاکيد کرد؛

 برخي از معضلات در کشور مزمن شده اند

عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام با اشاره به موضوع برجام، 
گفت: در قصه برجام بس��يار درس��ت عمل کرديم و تصميم بس��يار 
عاقلان��ه اي گرفتي��م و رهب��ر انقلاب هم هوش��مندانه فرمود که 
برويد و مذاکره بکنيد اما بدانيد که آمريکايي ها حقه باز هس��تند و 
حواستان جمع باشد که در پي فريب دادن شمايند. به گزارش ايسنا، 
حجت الاسلام علي اکبر ناطق نوري در پنجمين کنگره ملي سربازان 
صلح با اشاره به اينکه برپايي عدالت از طريق صلح انجام مي شود نه 
جنگ، اظهار کرد: قرآن به پيامبر مي گويد مردم حال قيافه گرفتن 
ندارند پس براي آنان قيافه نگير که از پيرامونت دور مي شوند. وي 
با تاکيد بر اينکه اسلام دين رحمت و صلح و عدالت است، گفت: 
افتخار من به عنوان يک ايراني و عاش��ق ايران اين اس��ت که اين 
ملت با دستهاي خالي نه فقط در برابر صدام که در برابر تمام دنيا 
ايستادند تا جلوي ظلم را بگيرند و جنگ را متوقف کنند. عضو مجمع 
تشخيص مصلحت نظام با اشاره به اينکه ما نتوانستيم تجربه جنگ 

را به نس��لهاي بعدي منتقل و براي مردم تبيين کنيم، اظهار کرد: 
از اين جهت ما به دفاع مقدس ظلم کرده ايم. حالا اينکه عده اي 
امروز شعار صلح و حقوق بشر در دنيا مي دهند، آدمهاي دروغ گوي، 

حقه باز و عوام فريب هستند. 

ناي��ب رئي��س اول مجلس گفت: عده اي به راحتي تهمت و افترا 
مي زنند اما اگر قرار باشد براي هر کدام از اين ها بلند شوي و دنبال 
کار را بگي��ري اص��ل کاري ک��ه داري زمين مي ماند. به گزارش 
ايلنا، مسعود پزشکيان افزود: من خيلي حرف ها را حتي پاسخ هم 
نمي دهم و فرصت آن را ندارم. من اگر مي خواستم تخلف کنم 
نمي آمدم بگويم به من پول اضافه مي دهند. ما با تمام وجود دلمان 
مي خواهد به مردم خدمت کنيم و دنبال رانت و رشوه هم نيستيم. 
اما اينکه چطور مي توان اين وضعيت را درست کرد راه آن بردن 
آبروي آدم ها و تخريب آنها نيست.  وي افزود: چيزي که شما به 
عنوان دغدغه تان مطرح مي کنيد براي من دغدغه نيست. دغدغه 
من تصميم بر مبناي داده و مديريت در چارچوب داده است و تا اين 
را درست نکنيم هر کار ديگري انجام دهيم ممکن است راه غلط 
را برويم. نائب رئيس مجلس در پاسخ به اين سوال که همکاران 
شما گفتند که مشکل برجام و کم آبي را حل مي کنيم اما نکردند، 

بيان کرد: همکار من کسي است که حق را بگويد. من هرچيزي 
که بر اساس ذهنم و عقلم اشتباه باشد و علمي نباشد را مي گويم 
غلط است و براي من تفاوتي نمي کند که همکار، دوست و يا به 

قول شما هم خط من است يا خير.

عده اي به راحتي تهمت و افترا مي زننددر قصه برجام بسيار درست و عاقلانه عمل کرديم

رئيس قوه قضاييه از روند افزايش قيمت ها با وجود سقوط نرخ ارزانتقادکرد؛

دستور ويژه برای برخورد با گرانفروشی


